

# Педагогическая ПЕРСПЕКТИВА

PEDAGOGICAL PERSPECTIVE

№ 1

2021

*Сетевое издание*

Издается с 2021 года  
Периодичность: 4 раза в год

*Online media*

Published since 2021  
Publication frequency: 4 times a year

**Учредитель:** государственное бюджетное образовательное учреждение дополнительного профессионального образования «Институт развития образования» Краснодарского края.

Сетевое издание зарегистрировано Федеральной службой по надзору в сфере связи, информационных технологий и массовых коммуникаций (свидетельство ЭЛ № ФС 77-80112)

Научное издание. Знаком информационной продукции не маркируется согласно п. 2 ст. 1 Федерального закона № 436-ФЗ от 29.12.2010.

**Главный редактор:**

**Яковлев Е.В.** – доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Редакционная коллегия:**

**Позднякова О.К.**, член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Самара).

**Чекалева Н.В.**, член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Омск).

**Белоновская И.Д.**, доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

**Голошумова Г.С.**, доктор педагогических наук, профессор (Москва).

**Гревцева Г.Я.**, доктор педагогических наук, профессор (Челябинск).

**Кирьякова А.В.**, доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

**Мартишина Н.В.**, доктор педагогических наук, профессор (Рязань).

**Мороз В.В.**, доктор педагогических наук, доцент (Оренбург).

**Семенова Л.М.**, доктор педагогических наук, доцент (Санкт-Петербург).

**Степанова Г.А.**, доктор педагогических наук, профессор (Сургут).

**Суворова С.Л.**, доктор педагогических наук, профессор (Санкт-Петербург).

**Шукшина Т.И.**, доктор педагогических наук, профессор (Саранск).

**Шумилова Е.А.**, доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Яковлева Н.О.**, доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Редактор** – Кондрашова Т.В.

**Редактор обложки** – Кондрашова Т.В.

**Контакты редакции:**

350080, г. Краснодар, ул. Сормовская, 167

Телефон: 8 (861) 203-50-53

e-mail: journal-iro23@mail.ru

Сайт: <https://journal-iro23.ru/>

**The founder:**

Institute of Education Development of the Krasnodar Region.

The online media is registered by the Federal Service for Supervision of Communications, Information Technology and Mass Media (certificate EL No. FS 77-80112)

Scientific publication. The sign of information products is not marked in accordance with paragraph 2 of Art. 1. Federal Law No. 436-FZ of December 29, 2010.

**Editor-in-Chief:**

**Yakovlev E.V.** – Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Editorial board:**

**Pozdnyakova O.K.**, Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Samara).

**Chekaleva N.V.**, Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Omsk).

**Belonovskaya I.D.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

**Goloshumova G.S.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Moscow).

**Grevtseva G.Ya.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Chelyabinsk).

**Kiryakova A.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

**Martishina N.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Ryazan).

**Moroz V.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (Orenburg).

**Semenova L.M.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (St. Petersburg).

**Stepanova G.A.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Surgut).

**Suvorova S.L.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (St. Petersburg).

**Shukshina T.I.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Saransk).

**Shumilova E.A.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Yakovleva N.O.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Editor** – Kondrashova T.V.

**Cover design** – Kondrashova T.V.

**Editorial contacts:**

350080, Krasnodar, Sormovskaya st., 167

Telephone: 8 (861) 203-50-53

e-mail: journal-iro23@mail.ru

Website: <https://journal-iro23.ru/>

## Содержание. Contents

<b>Гайдук Т.А., Пирожкова О.Б., Яковлев Е.В.</b> Механизмы региональной системы работы со школами с низкими образовательными результатами .....3	<b>Gayduk T.A., Pirozhkova O.B., Yakovlev E.V.</b> Mechanisms of the regional system of work with schools with low educational outcomes .....3
<b>Волобуева Т.Б.</b> Педагогический форсайт: большие данные .....15	<b>Volobueva T.B.</b> Pedagogical foresight: Big Data .....15
<b>Мартынец М.С.</b> Готовность учителя распознавать универсальное учебное действие по ответу обучающегося .....23	<b>Martynets M.S.</b> The teacher's willingness to recognize the universal learning action by the student's response .....23
<b>Гризодуб Н.В.</b> Формирование культуры безопасной жизнедеятельности студентов при изучении темы «Медико- биологические основы безопасности» дисциплины «Безопасность жизнедеятельности» .....31	<b>Grizodub N.V.</b> Formation of a culture of safe life of students when studying the topic «Medical and biological hazards» in the framework of studying the course «Safety of life» .....31
<b>Исаенко В.А.</b> Модель формирования навыков профессионального самоопределения школьников в общеобразовательной организации .....38	<b>Isaenko V.A.</b> Model of formation of skills of professional self-determination of schoolchildren in a general educational organization .....38
<b>Чуковский А.М.</b> Педагогические условия формирования профессиональной мобильности курсантов военного вуза .....45	<b>Chukovskiy A.M.</b> Pedagogical conditions for the formation of professional mobility of cadets of a military university .....45
<b>Дунская Ю.А.</b> Развитие кадрового потенциала краевой системы образования в условиях реализации инновационного проекта. Опыт Краснодарского края .....51	<b>Dunskaya Yu.A.</b> Development of the human resources of the regional education system in the conditions of implementation of an innovative project. Experience of Krasnodar region .....51
<b>Суслова Л.А.</b> Формирование готовности специалистов по охране труда к деятельности в экстремальных условиях .....59	<b>Suslova L.A.</b> Formation of the readiness of labor protection specialists to work in extreme conditions .....59